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“ŞEHİR BULUŞMALARI” KAPSAMINDA İLİMİZE GELEN 

ÇALIŞMA VE SOSYAL GÜVENLİK BAKANI  

VEDAT IŞIKHAN’A  

KOCAELİ İŞ DÜNYASININ TALEP VE ÖNERİLERİNİ 

İÇEREN KAPSAMLI DOSYA TAKDİM ETTİK 

 

 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, “Şehir Buluşmaları” kapsamında ziyaretlerde 
bulunmak üzere geldiği ilimizde, Odamızda iş insanlarıyla bir araya geldi. Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut’un, Meclis Başkanı Hüseyin Gezer, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan 
Yılmaz, Sayman Üyesi Mikail Kayacı, Meclis Başkan Yardımcısı Fikret Yıldırım, Yönetim Kurulu Üyeleri; 
Ömer Efe, Yusuf Ziya Uludüz, Abdurrahman Çuhadar, Hızır Fatih Sarıoğlu, Yıldırım Yılmaz, Tahsin Can 
Kuşkan ve Meclis Üyeleri ile birlikte ev sahipliği yaptığı programa, Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, Kocaeli 
Milletvekili Radiye Sezer Katırcıoğlu, Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Prof. Dr. Tahir Büyükakın 
ve il protokolü eşlik etti.  

Toplantının açılış konuşmasını gerçekleştiren Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Sayın 
Bakanım Haziran ayı itibariyle başladığınız görevizde ülkemize güzel hizmetler yapmanızı temenni 
ediyorum.  Kocaeli Ticaret Odası olarak kentimizin tüm dinamikleri ile hedeflerimizi gerçekleştirmek 
üzere çalışmalarımızı sürdürmekteyiz. Bu doğrultuda ticaret ve yatırım ortamının iyileştirilmesi, 
ticaret ve sanayi erbabının sorunlarının çözümü noktasında toplantımızı çok değerli görüyoruz. 

Üyelerimizden iletilen sektör sorunlarını derleyerek bir rapor oluşturduk. Söz konusu raporumuzu 
sizlere takdim edeceğiz fakat önemli gördüğümüz birkaç hususu kürsüden dile getirmek istiyorum. 
Sigorta acentelerin bünyesinde çalışan müdürlerin levhaya kaydı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 



 

 

aracılığıyla yapılmaktadır. Levhaya kaydı yapılan müdürün işten ayrılması durumunda Sosyal Güvenlik 
Kurumu’nda kaydı silinmesine karşın TOBB veri tabanında kaydının devam ettiği görülmektedir. Bu 
durum TOBB Sigortacılık Müdürlüğü’ne bildirilmeyerek kaçak çalışma yapılmaktadır. 

 

Bürokratik süreçlerin kısaltılması adına SGK ve TOBB veri tabanlarının entegrasyonunun sağlanması, 
TOBB Sigortacılık Müdürlüğü çalışanlarının SGK sistemine girişinin sağlanması önem arz etmektedir. 
Böylelikle işten ayrılan yetkilinin TOBB veri tabanından otomatik olarak düşümü gerçekleştirilmiş 
olacaktır. Bu sayede kaçak çalışmanın önüne geçilmiş olacaktır. 

SGK ve Maliye borcu olan işverenler borçlarını taksitlendirmek istediklerinde, borç miktarı 50 bin TL 
üzerinde ise teminat istenmektedir. Söz konusu düzenleme 2008 yılında çıkarılan 5766 sayılı kanunun 
6.maddesi ile yapılmıştır.  Aradan geçen süre içerisindeki enflasyon ve günümüz ekonomik şartları 
dikkate alınarak bu rakamın en az 250 bin TL olarak güncellenmesi ve her yıl yeniden değerleme 
oranında yükseltilmesi gerekir.  

İşbaşı eğitim programlarına düzenleyen yönetmelikte 2022 yılında yapılan değişiklik kapsamı çok 
daralttı. Mevcut uygulama istihdama önemli bir katkı vermemektedir. İşbaşı eğitim programları; 
bütün sektörleri kapsamalı, süresi uzatılmalı, küçük işletmelerin ihtiyacına cevap vermeli, taahhüt 
oranı azaltılmalı, taahhütler hesaplanırken kısmi çalışanlar dikkate alınmalıdır. 

MYK belge desteği 31.12.2021’de sona erdi. Belgeli çalışan sayısının artmasına büyük katkı veren 
destek, belge yenilemeyi de kapsayacak şekilde sürekli hale getirilmelidir. TOBB ve İŞKUR arasında 
imzalanan protokol ile işletmelerin kendi ihtiyaçlarına göre işsizlere mesleki eğitim vermelerini ve 
kurslarını tamamlayanların işe başlamasını sağlayan Mesleki Eğitim ve Beceri Geliştirme İşbirliği 
Protokolü (MEGİP) sayesinde ülke genelinde 100 binden fazla yeni istihdam oluşturuldu. Ancak İŞKUR 
2022 yılından itibaren projeyi uzatmadı. MEGİP projesinin tekrar uygulanmaya alınması önem arz 
etmektedir. Engelliler tehlikeli ve çok tehlikeli işyerlerinde çalışmak istemediği için engelli bulamadığı 



 

 

halde bile firmalara yaptırım uygulanmaktadır. Bu tür işyerlerinde zorunlu istihdam yerine başka 
uygulamalar geliştirilmelidir” ifadelerine yer verdi.  

Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a teşekkür eden Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan, Türkiye’nin ekonomi lokomotifi Kocaeli’nin iş insanlarından gelen talepleri çok 
önemsediklerini belirterek, sorunların çözümü noktasında titizlikle çalışacaklarını ifade etti. Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan’a sunduğu raporda 
şu maddeler yer aldı; 

SGK ve maliye borcu olan işverenler borçlarını taksitlendirmek istediklerinde, borç miktarı 50 bin TL 
üzerinde ise teminat istenmektedir. Aradan geçen süre içerisindeki enflasyon ve günümüz 
ekonomik şartları dikkate alınarak bu rakamın en az 250 bin TL olarak güncellenmesi ve her yıl 
yeniden değerleme oranında yükseltilmesi gerekir.  

“6183 Sayılı Kanun’a göre yapılacak tecil ve taksitlendirmelerde borçlunun tecil ve taksitlendirmeye 
konu borç toplamının 50.000 Türk Lirasını (bu tutar dâhil) aşmaması şartıyla tecil edilecek borçlar için 
teminat aranılmamaktadır. Fakat güncel ekonomik durum ve enflasyonist ortamın Türk Lirası 
üzerindeki olumsuz etkileri düşünüldüğünde devletimiz gelirlerinin kesintisiz olarak teminini ve özel 
sektör temsilcililerinin borçlarını ödemelerinin teşvikinin devamını sağlamak adına teminatsız 
taksitlendirme imkânı sunulan borç miktarının 250.000 TL’e yükseltilmesi ve her yıl yeniden 
değerlendirme oranında güncellenmesi önem arz etmektedir. 

İş gücü maliyetlerinin enflasyonist ortamda işverene olan yükünün daha da artması. Teşvik ve 
destek çeşitliliği ile ve TL de yaşanan değer kaybına bağlı olarak destek tutarlarının yetersiz 
kalması. 

Çalışan maliyetlerinde işverenin desteklenmesi adına yapılan asgari ücret desteğinin yanı sıra çalışan 
maliyeti yükünü hafifletmeye yönelik yeni destek kalemlerinin ilgili kurumlar nezdinde görüşülerek 
uygulamaya geçirilmesi talep edilmektedir. 

Özellikle işletmelerin fazlaca başvuruda bulundukları çalışan destek programında uygulanan destek 
çeşitliliğini, mevcut destek sürelerinin ve destek miktarlarının arttırılması, bununla birlikte söz konusu 
desteklerden faydalanmak isteyen işletmelerden istenen evrak prosedürlerinin minimuma indirilmesi 
amacıyla düzenlemeler yapılabilmesi talep edilmektedir.  

2016 yılında uygulanmaya başlandığında brüt asgari ücretin % 6 sı oranında olan Asgari Ücret Desteği 
bu oran dikkate alınarak sürekli hale getirilmelidir.  

Asgari Ücret Desteği 5510 sayılı Kanunun Geçici 93 üncü maddesinde belirtilen şartları sağlayanları 
kapsadığından, Asgari Ücret üstü maaş alanlarında %6 oranında desteğe dahil edilmesi İş verenleri 
ekonomik ortamda rahatlatacağı ön görülmüştür 

Mesleki yeterlilik sahibi yetişmiş ara eleman bulunması sorunun özellikle imalat sektörü başta 
olmak üzere genel itibariyle tüm sektörlerde problem yaratıyor olması. 



 

 

İlgili Bakanlıkların iş birliği ile eğitim sisteminde yapılacak olan güncellemelerle öğrencilerin 
yetenekleri doğrultusunda erken yaştan yatkın oldukları meslek gruplarında yetkinlik 
kazanabilecekleri bölümlere yerleşmelerinin önünün açılarak ülkemizde ara eleman olarak tabir 
edilen çalışma pozisyonunun avantajlarının öğrenci ve aileler tarafından öğrenilmesi yolunda 
çalışmalar yapılması ve teşvik edilmesi talep edilmektedir. 

Yönetmelik değişikliği ile İŞKUR tarafından işbaşı eğitim programı ve benzeri programlar 
kapsamında kurumlarda eğitim personelinin görevlendirilemeyeceği. 

Bilindiği üzere Milli Eğitim Bakanlığı Özel Öğretim Kurumları Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına 
Dair Yönetmelik 19.02.2022 tarihli ve 31755 sayılı Resmi Gazete' de yayımlanmış bulunmaktadır.  

Resmî Gazete'nin anılan sayısında yayımlanarak yürürlüğe giren Özel Öğretim Kurumları 
Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik ile İŞKUR İşbaşı Eğitim Program'larının 
uygulanmasına dair özel öğretim kurumlarını ilgilendiren bir değişiklik yapılmıştır. Bu kapsamda Özel 
Eğitim Kurumları Yönetmeliği'nin 43 üncü maddesi 8.fıkrasında yapılan değişiklikle “İŞKUR tarafından 
işbaşı eğitim programı ve benzeri programlar kapsamında kurumlarda "EĞİTİM PERSONELİ" 
görevlendirilmesinin mümkün olmadığı hüküm altına alınmıştır.  

Ancak, özel öğretim kurumlarımızda söz konusu işbaşı eğitim programından oldukça yoğun ve verimli 
fayda sağlandığından yola çıkılarak, belirtilen değişikliğin iptali ve tekrar işbaşı eğitim programından 
yararlanılmasının sağlanması talep edilmektedir. 

Sigortacılık sektöründe faaliyet gösteren acentelerin bünyesinde çalışan müdürlerin levhaya kaydı 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği aracılığıyla yapılmaktadır. Levhaya kaydı yapılan müdürün işten 
ayrılması durumunda Sosyal Güvenlik Kurumu’nda kaydı silinmesine karşın TOBB veri tabanında 
kaydının devam ettiği görülmektedir.  

Bürokratik süreçlerin kısaltılması adına SGK ve TOBB veri tabanlarının entegrasyonunun sağlanması 
önem arz etmektedir. Böylelikle işten ayrılan yetkilinin TOBB veri tabanından otomatik olarak 
düşümü gerçekleştirilmiş olacaktır. 

İşletmelerin maliyetlerinin arttığı dönemde SGK primini ödeyen işverene 10 puanlık indirim talep 
edilmektedir. 

Bilindiği üzere 6745 sayılı Kanun ile 5510 sayılı Kanunun 81 inci maddesine eklenen fıkra ile Kuruma 
primlerini düzenli ödeyen 4/1-b kapsamındaki sigortalıların aylık sigorta prim ödemelerinde 5 puanlık 
indirim yapılması sağlanmıştır.  

İşletmelerin maliyetlerinin kat be kat arttığı dönemde SGK başta olmak üzere vergilerini düzenli 
ödeyen işletmelere daha fazla indirim yapılması talep edilmektedir. Yapılacak düzenleme ile SGK 
primlerini düzenli ödeyen işletmelere 10 puanlık indirim yapılması düzenli SGK ödemelerinin 
artmasını sağlayacaktır. 

Yabancıların Çalışma İzini alma sürelerinin uzunluğu. 



 

 

6735 sayılı Uluslararası İşgücü Kanununun Geçici 1. Maddesinin dördüncü fıkrası uyarınca halen 
yürürlükte bulunan Yabancıların Çalışma İzinleri Hakkında Kanunun Uygulama Yönetmeliğinin 13 
üncü Maddesi Uyarınca Belirlenen Yabancıların Çalışma İzin Taleplerine İlişkin Olarak Başvuru Sahibi 
İşyerlerinin ve Yabancıların Karşılaması Zorunlu Olan Değerlendirme Kriterlerinin kontrolü ve izin için 
beklenen sürenin kısaltılması adına revizelerin yapılması. 

Düzensiz göçten dolayı Yerleşim belgesi olmayan Yabancı uyruklu kişilerin çalışmasından dolayı iyi 
bir denetimle bunun engellenmesi ve Kayıt dışı istihdam yapmak suretiyle çalışan maliyetlerini 
kanunsuz ve sanal olarak düşürmekte olan firmaların resmi kayıtlı çalışanları ile hizmet vermekte 
olan firmalara karşı haksız rekabet ortamı oluşturması. 

Düzensiz göçten dolayı Yerleşim belgesi olmayan Yabancı uyruklu kişilerin çalışmasından dolayı  iyi 
bir denetimle bunun engellenmesi ve kayıt dışı istihdamın önüne geçebilmek adına ilgili Bakanlıkları 
yerelde temsil eden kurumlar tarafından daha etkin bir mücadele yürütülmesi gerekmektedir. İlgili 
Bakanlıklar tarafından caydırıcılığı artıracak yeni yaptırımların devreye alınması talep edilmektedir. 
Gerekli görüldüğü takdirde saha denetimleri ve istihbarat konularında yerelde hizmet vermekte olan 
Ticaret – Sanayi Odaları ve Esnaf Odaları vb. kuruluşlardan görevlendirme yolu ile destek alınması 
önem arz etmektedir. 

Sağlık Sektörünün sorun ve çözüm önerileri 

Sağlık Uygulama Tebliği (SUT) fiyatlarının artan maliyetler, döviz kuru artışı vb. gibi nedenlerle çok 
düşük kalması özel hastanelerimizin faaliyetlerini olumsuz yönde etkilemektedir. SUT ve paket 
fiyatlarının günümüz ekonomik koşullarına göre tekrar hesaplanarak uyarlanması ve ilaçta olduğu gibi 
yıllık artışın enflasyon oranına göre belirlenmesi sürdürülebilirlik ve öngörülebilirlik açısından önem 
arz etmektedir. 

  Özel hastaneler ile aynı işlemi yapan kamu/üniversite hastaneleri Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) 
uygulamalarında aynı SUT ve paket hükümlerine tabidir. Buna karşın uygulamalarda ciddi haksız 
rekabet oluşmaktadır. Aynı işlemler için özel hastanelere ödeme yapılmazken üniversite/kamu 
hastanelerine ödeme yapılmaktadır. Bu durum vatandaşlarımız ve hastalarımız nezdinde olumsuz bir 
algı oluşturarak sektör temsilcilerimizi zor durumda bıraktığından gerekli düzenlemelerin yapılması 
talep edilmektedir. 

 Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) tarafından yapılan incelemeler başka illerde yapılmaktadır. İnceleme 
sürelerinin uzaması yapılan hataların geç farkedilmesine neden olmakta ve kesintilerin yapılmasına 
yol açmaktadır. Söz konusu incelemelerin özel hastanelerin bulunduğu ilde yapılması, ödemelerin de 
avanstan ziyade hakediş olarak tamamlanması önem arz etmektedir.  

Örneğin; SUT fiyatlarının yüzde 200 (iki yüz) farkının aşılması durumunda SGK tarafından hem özel 
hastaneye ceza kesilmekte hem de durum İl Sağlık Müdürlüğü’ne bildirilmektedir. Aynı oranda ceza 
ödemesi İl Sağlık Müdürlüğü’ne yapılmaktadır. Ayrıca hasta Tüketici Hakem Heyeti’ne itirazda 
bulunarak ödemiş olduğu ücretin iadesi için talepte bulunabilmektedir. Böylelikle verilen hizmetin 
bedelinin alınması bir tarafa tek bir fiil için üç farklı ödeme yapılması zorunluluğu doğmaktadır. Bu 
durumun giderilmesi adına gerekli düzenlemelerin yapılması önem arz etmektedir. 



 

 

Uygulama Yönetmelikleri açısından ‘’İşsizlik Maaşı’’ modelleri ülkemizde pek çok Avrupa ülkesi ile 
benzerlik göstermekteyken, ülkemizin konjonktürel durumu sebebiyle işsizlik maaşı almakta olan 
vatandaşlara uygun iş imkânları sağlanması süreci pratikte uygulanamamaktadır. 

Bu uygulama eksikliğinin yarattığı sonuç neticesinde, ilgili Yönetmelikte bulunan; 

“İŞKUR tarafından önerilen meslek geliştirme, edindirme ve yetiştirme eğitimini haklı bir neden 
göstermeden reddeden veya kabul etmesine karşın devam etmeyen ve haklı bir nedene 
dayanmaksızın Kurum tarafından yapılan çağrıları zamanında cevaplamayan, istenilen bilgi ve 
belgeleri öngörülen süre içinde vermeyenlerin işsizlik ödenekleri kesilmektedir’’ maddesi 
caydırıcılığını yitirmektedir. 

İlgili Yönetmelik maddesinin uygulanabilirliğini arttırmak ve işsizlik maaşını ödemelerinin oluşturduğu 
yükü devletimizin üzerinden olabildiğince kaldırmak adına ilgili Kurumlar nezdinde çalışmalar 
yapılması önem arz etmektedir. 

Özel öğretim kurumlarında çalışan eğitim personelinin ek ders ücretlerinin hesaplanmasında 
kullanılan 5510 Sayılı kanun 80. Maddesinin j bendinde yürürlükte olan gün hesap formülün 
yöntemin yanlış hesaplamalara neden olması. 

5510 sayılı Sosyal Sigortalar Ve Genel Sağlık Kanunun 80. Maddesinin j bendinde yer alan; “ ( (Ek: 
31/7/2008-5797/1 md.) Milli Eğitim Bakanlığına bağlı her derece ve türdeki örgün ve yaygın eğitim 
kurumlarında ek ders ücreti karşılığında ilgili mevzuatı çerçevesinde uzman ve usta öğretici olarak 
çalıştırılanların prim ödeme gün sayısı 30 günü aşmamak kaydıyla, bir takvim ayı içerisinde hak 
kazandıkları brüt ek ders ücreti toplam tutarının, prime esas günlük kazanç alt sınırına bölünmesi 
sonucu bulunur. Bu şekilde yapılacak hesaplamalarda tam sayıdan sonraki küsuratlar dikkate 
alınmaz.)” maddesi hesaplama yönünden idareyi ve kurumları zor durumda bırakmakta, ülke 
genelinde uygulama birliği sağlanamamakla birlikte ve bu hesaplama yöntemiyle çalışan prim günü 
ödemeksizin fazla gün çıktığı için devlet prim kaybına uğramaktadır. Ayrıca bu maddenin emekli 
olmuş ve destekleme primi ile çalışan usta ve uzman öğreticiler için uygulanmasının hiçbir mantığı 
bulunmamakta ve bir amaca hizmet etmemekle birlikte kurumlarda çalışan diğer personellerin gün 
hesapları yapılırken iş yükünü artırarak karışlıklara sebep olmakla birlikte kurumların idari cezai 
müeyyidelerle karşı karşıya bırakmaktadır. Bu maddenin genel gün hesap formülü olan saat/7.5=gün 
formülü esas alınarak hesaplanacak şekilde düzenlenmesi, şayet aynen uygulanacak ise emekli 
olduğu halde çalışan usta ve uzman öğreticiler için uygulanmaması ile ilgili idareye gerekli yazışmanın 
yapılaması talep dilmektedir. 

Özel öğretim kurumlarında süreli sözleşme ile çalışan personelin sözleşme süre bitiminden sonra 
kıdem tazminatı hak etmesi konusunda belirsizlik. 

Özel Öğretim kurumların da bağlı bulundukları mevzuat kapsamında belirli süreli sözleşme ile çalışan 
kadrolu yada ders saat ücretli personelin kıdem tazminatı hak edip etmediği ile ilgili belirsizliğin 
ortadan kaldırılması gerekmektedir. Yargıtay içtihat raporu olmasına karşın, Mahkemelerin bu kararı 
değerlendirmeden işveren aleyhine karar vermesinin ve kanunda yer alan süreli sözleşeme ile çalışan 
personelin kıdem tazminatına hak kazanamaması maddesinin uygulanması yönünde düzenleme 
yapılması gerekmektedir.  



 

 

Kıdem tazminatları firmalara mali yük getirmektedir 

Koronavirüs döneminde personellerin kıdem tazminatlarının kısa çalışma ödeneği kapsamında işsizlik 
fonundan karşılanması uygulamasının işletmelerin sürdürülebilirliğinin sağlanması ve istihdamın 
sekteye uğramaması adına devamının sağlanması önem arz etmektedir. 

İÇİŞLERİ BAKAN YARDIMCISI MÜNİR KARALOĞLU’NA 

‘HAYIRLI OLSUN’ ZİYARETİ 

 

 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Murat Barış ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Efe, İçişleri Bakanlığı Bakan Yardımcısı görevine atanan Münir 
Karaloğlu’na ‘hayırlı olsun’ ziyareti gerçekleştirdi.  
 
İçişleri Bakanlığı Bakan Yardımcısı görevine atanan Münir Karaloğlu’na yeni görevinde başarılar 
dileyen Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Yeni görevinizde de ülkemize katkılar sunacağınıza 
yürekten inanıyoruz” İfadelerine yer verdi. Odamız heyetinin ziyaretinden duyduğu memnuniyeti 
ifade eden İçişleri Bakanlığı Bakan Yardımcısı Münir Karaloğlu, çalışmaları ile ilgili bilgiler verdi.  
 
 
 

 

 



 

 

AFET FARKINDALIĞI İLE GELECEĞE UMUTLA 

BAKIYORUZ PROJESİ  

VR GÖZLÜKLERLE DEPREMİ YAŞADILAR 

 
Kocaeli Kent Konseyi’nin Yerel Destek Programı (YEDEP) kapsamında, Kocaeli Ticaret Odası Eğitim 
Vakfı (KOTEV), Özel KOTO AOSB Mesleki ve Teknik Lisesi Mezunlar Derneği ve Kocaeli Sigorta 
Acenteleri Derneği işbirliği ile hayata geçirilen “Afet Farkındalığı ile Geleceğe Umutla Bakıyoruz” 
projesi ‘Afet Farkındalığı Bilgilendirme Semineri’ ile geçtiğimiz ay başlamıştı.  Anket çalışmaları, 
eğitimler, danışmanlık hizmeti verilmesi, artırılmış gerçeklik ve sanal gerçeklik gözlükleri ile doğal 
afet simülasyonu uygulanması ile devam edecek olan projemizde sanal gerçeklik gözlükleri ile doğal 
afet simülasyonu uygulamasını hayata geçirdik. 
 
Odamız, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, Kocaeli Kent Konseyi, TMMOB İnşaat Mühendisleri Odası 
Kocaeli Şubesi, TMMOB Mimarlar Odası Kocaeli Şubesi ve Kocaeli Ticaret Odası Eğitim Vakfı (KOTEV) 
işbirliğinde, 17 Ağustos Marmara Depremi’nin yıldönümü dolayısıyla panel düzenlendi.  
 
Odamızda gerçekleşen panele Odamız Meclis Başkan Yardımcısı Fikret Yıldırım, 18. Meslek Komitesi 
Başkanı Osman Sağlık, Komite Başkan Yardımcısı Zeynep Çakır, Meclis Üyesi Fatih Özcan, Komite 
Üyesi Hadiye Özcan,  TMMOB İnşaat Mühendisleri Odası Kocaeli Şubesi Başkanı Ali Akgün ve TMMOB 
Mimarlar Odası Kocaeli Şubesi Başkanı Alper Dülger ev sahipliği yaparken, ilgi yoğun oldu.  
 
Gün boyu süren etkinlik, Dülger’in moderatörlüğünde, TMMOB Mimarlar Odası Kahramanmaraş 
Şube Başkanı Yunus Emre Kaçamaz, TMMOB İnşaat Mühendisleri Odası Kahramanmaraş Şube 
Başkanı Ökkeş Buğra Dalkıran, TMMOB İnşaat Mühendisleri Odası Kocaeli Şube Başkanı Ali Akgün’ün 
konuşmacı olarak katıldığı ‘17 Ağustos’tan 6 Şubat’a Afete Dönüşen Depremler’ oturumuyla başladı.  
 
 



 

 

Akabinde Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
Başkanvekili Mustafa Soydabaş, belediyenin 
‘Dirençli Şehir Kocaeli’ projesi hakkında 
kapsamlı bilgilendirmelerde bulundu. Panelin 
öğleden sonra oturumu ise, Doğal Afet 
Sigortaları Kurumu (DASK) Genel Sekreteri 
Mesut Güçlü’nün ‘Afetlerde İşverenin 
Sorumlulukları’ başlıklı sunumu ile başladı. 
Ardından, 18. Meslek Komitesi Meclis Üyesi 
Fatih Özcan, Kocaeli Kent Konseyi’nin Yerel 
Destek Programı (YEDEP) kapsamında, Kocaeli 
Ticaret Odası Eğitim Vakfı (KOTEV), Özel KOTO 
AOSB Mesleki ve Teknik Lisesi Mezunlar 
Derneği ve Kocaeli Sigorta Acenteleri Derneği 
işbirliği ile hayata geçirilen “Afet Farkındalığı ile 
Geleceğe Umutla Bakıyoruz” projesi 
kapsamında hazırlanan Sanal Gerçeklik 
Gözlükleriyle Afet Simülasyonu Deneyimleme çalışması hakkında bilgi verdi.  
 
Panele katılan vatandaşların gün boyu sanal gerçeklik gözlükleriyle, deprem, sel ve yangın afetlerini 
deneyimlediği VR Gözlükler, afetlerin öncesi, sırası ve sonrasında yapılması gerekenleri de uygulamalı 
olarak anlattı. Program, AKUT Bölge Başkanı Abdurrahman Eke’nin ‘Afet Bilinci, Arama Kurtarma 
Çalışmaları’ konulu sunumu, Gebze Teknik Üniversitesi Şehir ve Bölge Planlama Bölüm Başkanı Doç. 
Dr. Tayfun Salihoğlu, TMMOB Şehir Plancıları Odası Kocaeli İl Temsilcisi Dr. Duygu Kanık’ın 
görüşleriyle gerçekleşen ‘Kocaeli’de Kentleşme Problemleri- Yeni Bir model Mümkün Mü? 
Oturumuyla sona erdi.  
 

HAYATA GEÇİRİLEN  

HATAY MUSTAFA KEMAL ÜNİVERSİTESİ  

KOCAELİ KADINLARI FİZİK TEDAVİ VE REHABİLİTASYON 

MERKEZİ HİZMETE AÇILDI 

 
 



 

 

Kocaeli Üreten ve Yöneten Kadınlar Platformu, 14 Mart’ta Kocaeli Kongre Merkezi’nde 
depremzedeler için bağış kampanyası gerçekleştirmiş ve gecede toplam 4 milyon TL’lik bağış 
toplamıştı. Kampanya bir süre daha devam etmişti. 
 
Odamızın da katkıları ile ve Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ile Kocaeli Üreten ve Yöneten Kadınlar 
Platformu işbirliğinde hayata geçirilen Hatay Mustafa Kemal Üniversitesi Kocaeli Kadınları Fizik Tedavi 
ve Rehabilitasyon Merkezi hizmete açıldı.  
 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın’ın da katıldığı açılış programında Hatay Valisi 
Mustafa Masatlı, Kocaeli Milletvekilleri Nail Çiler ve Harun Yıldızlı, AK Parti Kocaeli İl Başkanı Şahin 
Talus, CHP Kocaeli İl Başkanı Bülent Sarı, Körfez Belediye Başkanı Şener Sögüt, Gölcük Belediye 
Başkanı Ali Yıldırım Sezer, Odamız Meclis Başkanı Hüseyin Gezer, Meclis Üyesi Hasan Kaya, Kocaeli 
Üreten ve Yöneten Kadınlar Platformu Başkanı Sevim Pekyörür ve yönetimi, iş insanları ve bağışçılar 
yer aldı.  
 
Hatay Valisi 
Mustafa Masatlı, 
“Bu coğrafyanın 
yaşadığı en büyük 
bir felaketi 
yaşadık. Bu 
medeniyetler 
şehri Hatay, 
ayağa kalkacaktır. 
Bu felakette 
hayatını 
kaybedenlere bir 
kez daha Allah’tan rahmet, bugünde ziyaret ettiğimiz tüm yararlılarımıza acil şifalar diliyorum. Biz 
biliyoruz ki Hatay ve diğer illerimizde olmak üzere tüm Türkiye’nin meselesidir. Bu bölgede göreve 
başladığımızda okul ve sıra arkadaşım olan Tahir Başkanımızı görünce çok sevinmiştim. Bana o zaman 
verilen görevlerden çöp, su, kanalizasyon ve ilaçlama gibi konular vardı. Kocaeli’den gelen ilçe 
belediye başkanlarımızla Ali Bey olsun Zinnur bey olsun, çok büyük emekleri oldu. Belediyecilik 
hizmetleri açısından Tahir Başkanımıza bir kez daha teşekkür ediyorum. Hep birlikte sizlerle beraber 
insanımızın sorunlarına çare olmaya çalıştık, bir araya geldik. Bu rehabilitasyon merkezi çok önemli 
bir eksikliği giderecek. Bu merkezin yapılmasında Büyükşehir Belediye Başkanımız Tahir Beye, eşi 
Figen Hanıma, Kocaeli Üreten ve Yöneten Kadınlar Platformunun tüm üyelerine ve bağışçılara 
teşekkür ediyorum” ifadelerine yer verdi.  
 

 

 

 

 

https://www.ozgurkocaeli.com.tr/haberleri/turkiye


 

 

KOMİTE BAŞKANLARI VE YÖNETİM KURULU ÜYELERİ 

İSTİŞARE TOPLANTISI 

 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, 

Yönetim Kurulu Üyeleri Ömer Efe, Yusuf Ziya Uludüz, Hızır Fatih Sarıoğlu, Yıldırım Yılmaz ve Komite 

Başkanlarımızın katılımı ile İstişare Toplantısı gerçekleştirildi. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan’ın Odamıza ziyareti öncesi, Odamız Yönetim Kurulu 

üyeleri ve Komite Başkanları tarafından iş dünyasının yaşamış olduğu sorunlar ve çözüm önerileri 

istişare edildi.   

ARA ELEMAN ÇALIŞTAYI  

ODAMIZDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

 

Odamızın, nitelikli ara eleman sorunu ile ilgili çalışmaları devam ediyor. Türk iş dünyasının en öncelikli 
sorunu olan ara eleman ihtiyacına cevap vermek adına Özel KOTO AOSB Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’ni kuran Odamız, çalışmalarını Kocaeli geneline yaydı. Bu kapsamda İl Milli Eğitim Müdürlüğü 



 

 

ile işbirliği yapan Odamız, ilimizde faaliyet gösteren meslek, Anadolu teknik liseleri ve MESEM 
müdürlerinin katılımıyla önemli bir çalıştay gerçekleştirdi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya Uludüz’ün ev sahipliğinde gerçekleştiren çalıştaya, İl Milli 
Eğitim Müdürlüğü’nü temsilen Şube Müdürü Hayati Aydın katıldı. Toplantının açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya Uludüz, “Ülkemizde mevcut işletmelerin sayısı ve 
istihdama katkıları itibariyle KOBİ’ler ekonomimizin lokomotifi konumundadır. Ancak ülkemiz 
ekonomisine istihdam sağlama potansiyeli yüksek olan KOBİ’lerimiz aradıkları “nitelikte elemanları” 
bulamamaktan şikâyet etmektedirler. Meslek komitelerimizden aldığımız geri bildirimlerde mesleki 
eğitimde yaşanan temel sorunları 4 maddede özetledik: Mevcut eğitim-öğretim müfredatının 
güncellenmesi gerekliliği, mesleki okullar üzerindeki yıllardan beri gelen olumsuz algı ve öğrenci- 
velilerde üniversiteli olma arzusu, teknolojik değişimlere adapte olunamaması, yetişmiş insanların bir 
sebeple göçleri mesleki eğitimde tespit ettiğimiz temel sorunların başında gelmektedir. 
 
 
Sorunların çözümüne yönelik iş dünyasının beklentilerini her fırsatta gerek kurum olarak doğrudan 
gerekse de TOBB aracılığıyla ilgili Bakanlıklarımıza aktarıyoruz. Zaman zaman başarılı projelere imza 
atılsa da sürdürülebilirlik sağlanamamaktadır. Ara eleman sorunu ile hem iş dünyası hem de mesleki 
eğitim veren kurum yetkililerin bir araya gelerek görüşmesini önem arz ediyor. Bu nedenle 
gerçekleştirdiğimiz toplantıdan çıkan sonuçları raporlayarak ilgili mercilere süratle aktaracağız. Çünkü 
kaybedecek tek bir dakikamız yok” diyerek iş dünyasının bu sorunlara yönelik çözüm önerilerini de 
iletti.  
 
Akabinde İl Milli Eğitim Müdürlüğü Şube Müdürü Hayati Aydın, “Mesleki Eğitim Hizmetleri’ konulu 
sunum gerçekleştirdi. Odamıza toplantı dolayısıyla teşekkür eden Aydın sunum kapsamında; 
Kocaeli’de mesleki eğitim veren kurumların mevcut durumları, protokoller, AB proje istatistikleri, 
yürütülen diğer projeler, yarışmalar, depremde ve pandemide yapılan çalışmaları paylaştı. Aydın’ın 
sunumu, 2022-2023 Eğitim öğretim yılının değerlendirmesi, 2024 yılının planlanması ile sona erdi.  
 
Toplantının görüş alışverişi bölümünde ise şu konular ele alındı; öğrencilere uygulanan ücret 
politikası, mesleki eğitim alan öğrencilerin burs vb. kaynaklarla teşvik edilmesi, meslek liselerinin imaj 
sorunu, sosyal proje ihtiyacı, işletmeler ve öğrenciler, işletmeler ve okullar arasındaki diyalogun 
güçlendirilmesi, ‘ara eleman’ kelimesinin öğrenciler üzerinde motivasyon düşüklüğüne sebep olması 
dolayısıyla ‘teknik eleman’ söyleminin kullanılması talebi, iş dünyası ve okulların işbirliği seviyelerinin 
artması yönetimde söz hakkı tanınması. Oldukça verimli geçen çalıştayın, belli periyotlar halinde 
gerçekleştirilmesi kararlaştırıldı.  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

ODAMIZDAN SEDAŞ YÖNETİM KURULU BAŞKANI’NA 

ZİYARET 

 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Murat Barış, Yönetim 

Kurulu Sayman Üye Mikail Kayacı ve Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya Uludüz, SEDAŞ Yönetim Kurulu 

ve İcra Başkanı Dr. Necmi Odyakmaz’a ziyaret gerçekleştirdi. 

Söz konusu ziyarette Odamız Üyelerinin iletmiş olduğu sorunlar, Başiskele, Kartepe ilçelerinde daha 

önce dile getirdiğimiz elektrik kesintileri ve yatırımlar konuları ele alındı.  

BAŞİSKELE ESNAFLARIYLA KAHVALTI PROGRAMINA 

KATILIM SAĞLADIK 

 

Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın, Esnaf ve Sanatkarlar Buluşmaları kapsamında 

Başiskele esnafıyla buluştu. Programa Odamızı temsilen Yönetim Kurulu Sayman Üye Mikail Kayacı,  

Yönetim Kurulu Üyesi Abdurrahman Çuhadar, Meclis Üyelerimiz İbrahim İbrahimoğlu ve Kerim 

Bayramoğlu katılım sağladı. 



 

 

Programda konuşan Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın, yapılan toplantıların çok 

değerli olduğunu söyledi. İstişare etmeye ve fikir almaya önem verdiğini dile getiren Başkan 

Büyükakın, “Burada sizlerle istişare ediyoruz. Sizin fikirlerinizi alıyoruz. Arada böyle toplantıların 

yapılmasında fayda var. Bugün burada bir araya gelmemizin sebebi sizsiniz. Sizleri dinleyeceğiz. 

Umudunuzu kaybederseniz her şeyi kaybedersiniz. Ne yaptığımızı biliyoruz. Kocaeli Büyükşehir 

Belediyesi olarak biz de ne yaptığımızı bilerek hareket ediyoruz. Beraber tüm meselelerin üstesinden 

geliriz.” dedi. Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın, esnafın sorularını yanıtlarken, 

karşılıklı fikir alışverişinde bulunuldu. 

 

İKTİSADİ KALKINMA VAKFI 61. GENEL KURULU’NA 

KATILIM SAĞLADIK 
 
İktisadi Kalkınma Vakfı 
(İKV) 61. Genel 
Kurulu'nun toplantısı, 
TOBB İstanbul Hizmet 
Binası'nda 
gerçekleştirildi. Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut ve 
delegeler katılım 
sağladı. 
 
İstanbul Ticaret Odası 
Başkanı Şekip Avdagiç 
"İktisadi Kalkınma 
Vakfı, iş dünyası için bir 
AB okulu, kütüphanesi ve öğretmenliği yapıyor. Aynı zamanda, toplumun tüm kesimlerini AB 
konusunda bilgilendiriyor. Gerçekten hiçbir maddi karşılık beklemeden, AB konularında 
hükümetlerimize danışmanlık sağlıyor. Bizler de Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği olarak, oda ve 
borsalarımızla birlikte, İktisadi Kalkınma Vakfı'nın çalışmalarına katkı sağlamaya devam edeceğiz. 
İKV'nin Genel Kurulu vesilesiyle, Türkiye-Avrupa Birliği ilişkileri konusundaki TOBB'un görüşlerini 
paylaşmak istiyorum. Bütünleşme sürecinin en ileri ve kurumsallaşmış hali iktisadi alanda tezahür 
etmektedir. İş dünyasının Türkiye'nin AB bütünleşmesine desteği, Türkiye'de ve Avrupa Birliği'nde 
toplumun diğer kesimlerinin önündedir. 

 
AB, Türkiye'nin en büyük ihracat ve ithalat ortağıdır. İthalatımızın, yaklaşık dörtte biri AB kaynaklıdır. 
Türkiye ihracatının yaklaşık yüzde 41'i de AB'ye yapılmaktadır. Türkiye AB'nin 6. büyük ticaret 
ortağıdır. Bu da çok önemli. İş insanları için vize temininde yaşanan güçlükler, ticaret hacmimizin artış 
hızını olumsuz etkiliyor. Sorunun, acilen çözülmesi gerekir. Öte yandan, Türkiye-AB ticaretimizde kara 
yolu taşımacılığı hızlı mal teslimatı için ciddi bir lojistik avantaj sağlamaktadır. Ancak var olan taşıma 
kotaları, ithal ve ihraç edilen malların teslimatını geciktiriyor. Maliyetleri de artırıyor. Kara yolu taşıma 
kotaları sorununu çözmemiz gerekiyor” dedi. 
 



 

 

22. MESLEK KOMİTESİ ÜYE ZİYARETLERİ  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Sigorta Acenteleri Grubu’nun yer aldığı Odamız 22. Meslek Komitesi Başkanı Cem Serhat Dayanç, 
Komite Başkan Yardımcısı Abdulkadir Tiryaki, Odamız Meclis Üyeleri Mustafa Büyükbudak ve Önder 
Dükmen, Komite Üyesi Yüksel Özkan, Kandıra ve Karamürsel ilçelerindeki üyelerimizi ziyaret etti.  
 
Ziyaretlerde, Oda’nın 2023 yılı çalışmaları aktarılarak, 2024 projeleri ve komitenin çalışmaları ile ilgili 
de bilgilendirmelerde bulunuldu.  
 
Odamız 22.Komite heyeti sözkonusu ziyaretlerde, Kandıra ilçesinde Adem Özkan/Yükselen Sigorta 

Aracılık Hizmetleri, İsmail Babür/Babür Sigorta Aracılık Hizmetleri, Biroğlu Sigorta Aracılık Hizmetleri 

Limited Şirketi, Bacacı Sigorta Aracılık Hizmetleri Limited Şirketi, Yüksel Özkan Sigorta Aracılık 

Hizmetleri Limited Şirketi, Reşat Çağdaş Özoğul Özoğul Sigorta Aracılık Hizmetleri firmalarının 

yetkilileri, Karamürsel ilçesinde ise Mustafa Olgun Sigorta Aracılık Hizmetleri Limited Şirketi, Işıl Vonal 

Turkish Empıre Sigorta Aracılık Hizmetleri, Mehmet Tören Sigorta Aracılık Hizmetleri Limited Şirketi, 

Metin Turan/Turan Sigorta Aracılık Hizmetleri, Nevzat Aygün/Aygün Sigorta Aracılık Hizmetleri, Rabia 

Lütfiye Bekçi/Bekçi Sigorta Aracılık Hizmetleri, Adnan Bilen Abad Sigorta Aracılık Hizmetleri Limited 

Şirketi firmalarının yetkilileriyle bir araya geldi.  



 

 

ODAMIZ 18. MESLEK KOMİTESİ’NDEN BURSA TİCARET 

VE SANAYİ ODASI’NA EŞ MESLEK KOMİTE ZİYARETİ  

 
 

Odamız Meclis Başkan Yardımcısı Fikret Yıldırım, Meclis Üyesi Emine Nilay Özkan, 18. Meslek Komitesi 

Başkanı Osman Sağlık, Komite Başkan Yardımcısı Zeynep Çakır, Komite Üyesi Hadiye Akkurt, Komite 

Yedek Üyesi Selin Topçu ve Özgün İnaltay, Odamız İdari İşler Servis Şefi Hüseyin Aydın tarafından 

oluşan Odamız heyeti Bursa Ticaret ve Sanayi Odası ile Eş Meslek Komite Toplantısı düzenlendi. 

Bursa Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen Eş Meslek Komite Toplantısına Bursa Ticaret 

ve Sanayi Odası 55. Müşavirlik ve Danışmanlık Hizmetleri Meslek Komitesi ile 54. Gayrimenkul 

Acenteleri Meslek Komitesi katılım sağladı. 

Toplantıda finansmana erişim, rekabet koşullarının iyileştirilmesi, KOSGEB destekleri, iş sağlığı ve 

güvenliği konusunda farkındalığın artırılması, OSGB Çalıştayının Kocaeli Bölgesinde yapılması, 

TOBB’da Emlak Sektörü kurulması hakkında çalışmaların yapılması başta olmak üzere sektörün 

gündemindeki öncelikli konular ile ortaklaşa yapılabilecek çalışmalar değerlendirildi. 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/hashtag/kosgeb?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZVc10gsBCYrr5ywMzJ3jnImij7HGVtozKfxWRGD3wOz8vDPylvO3nIuecUjuCvM0ISMgLgSE20KpgUDgf_xZyDEOQy3C7jwJGeUKpAzp6CgjvJy0nMCEdN1MlIJIrb5s0pptvCM77OqdBphVWzMbBpWGMWpUqGQo0opi4Q2DP1IuJ9osR5Dl6SBVG7jucmIy9o&__tn__=*NK-R


 

 

KOCAELİ İL TARIM VE ORMAN MÜDÜRLÜĞÜ  

İLE TARIM VE KIRSAL KALKINMAYI DESTEKLEME 

KURUMU BURSA İL KOORDİNATÖRLÜĞÜNDEN 

ODAMIZA ZİYARET 

Kocaeli İl Tarım ve Orman Müdürlüğü Levent Küçük, Kocaeli İl Tarım ve Orman Müdürlüğü Kırsal 

Kalkınma ve Örgütlenme Şube Müdürü Funda Arslan ve Tarım Ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme 

Kurumu (TKDK) Bursa İl Koordinatörü Bilal Tunç Odamıza ziyaret gerçekleştirdi. 

Söz konusu ziyarette karşılamayı Odamız Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı ve Yönetim 

Kurulu Üyesi Tahsin Can Kuşkan tarafımızdan oluşan odamız heyet gerçekleştirdi. 

IPARD DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 

 

Avrupa Birliği (AB) tarafından aday ve potansiyel aday ülkelere destek olmak amacıyla verilen, 
geçtiğimiz yıllarda 42 ili kapsayan IPARD desteklerinin 2023 yılı itibariyle 81 ili kapsayacak şekilde 



 

 

sunulması üzerine harekete geçen Odamız 4. Meslek Komitesi Tarım ve Hayvancılık Grubu), 
Kocaeli’nin tarımsal üretim- turizm altyapısının iyileştirilmesi ve yeni yatırım olanaklarının 
sunulmasına katkı sağlayacak destek programını gündemine aldı.  

4. Meslek Komitesi Başkanı Yasin Tunca Türkçakal, Yönetim Kurulu Üyesi Tahsin Can Kuşkan, Meclis 
Üyeleri Adnan Sancak, Mustafa Akcan, Komite Üyeleri Engin Yener ve Orkun Yılmam’ın ev sahipliği 
yaptığı toplantıda, Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu (TKDK) Bursa İl Koordinatörü Bilal 
Tunç, Avrupa Birliği Komisyonu tarafından onaylanan 2021-2027 dönemlerini kapsayan 555 milyon 
Avro bütçeli Kırsal Kalkınma Programı (IPARD III) hakkında kapsamlı bilgiler verdi.  

İlgili tutarın 430 Milyon Avrosunun AB tarafından sağlanacağını aktaran Tunç, tarım işletmelerinin 
fiziki varlıklarının ve tarım-gıda sektörü işletmelerinin modernizasyonu ve daha iyi çevresel 
performansıyla rekabet güçlerinin artırılması, yenilenebilir enerji üretimi ve artan enerji verimliliği, 
gübre ve atık yönetiminin iyileştirilmesi, yenilikçi, çevre ve iklim dostu teknoloji transferi, ve Çevre ve 
iklimle uyumlu tarımsal üretim yöntemlerinin geliştirilmesi hedeflerini temel alan destek programı 
hakkında detaylı bilgiler aktardı.  

ODAMIZ 15. MESLEK KOMİTESİNDEN 

 KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ GENEL 

SEKRETERLİĞİ VE BİLGİ İŞLEM DAİRESİ BAŞKANLIĞINA 

ZİYARET 

 

 

Odamız Meclis Üyesi Emrullah Yolasığmaz, 15.Komite Başkanı Serkan Kasımoğlu, Komite Üyesi 

Mustafa Elol ve Odamız Genel Sekreter Yardımcısı Sezgin Özkarayel tarafından oluşan Odamız heyeti 

benzeri 2017 yılında düzenlenen Kocaeli Bilişim Fuarının Kocaeli Kongre Merkezinde tekrar 

düzenlenmesi için Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreter Yardımcı Sadık Uysal ve Kocaeli 

Büyükşehir Belediyesi Bilgi İşlem Dairesi Başkanı Dr. İsmail Gülsoy’a ziyaret gerçekleştirdi. 

 

Söz konusu ziyarette Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Bilgi İşlem Dairesi Başkanı Dr. İsmail Gülsoy, fuara 

yapabilecekleri katkılar için tekrar toplantı konusunda bilgilendirme yapacağını iletti.  



 

 

KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ SİVİL TOPLUM 

KURULUŞLARI İLE İLİŞKİLER DAİRE BAŞKANLIĞI  

VE ESNAF VE SANATKÂR İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜNDEN 

ODAMIZA ZİYARET  
 

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Sivil Toplum Kuruluşları ile İlişkiler Daire Başkanı Sabahattin Yamak ve 

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Esnaf ve Sanatkâr İşleri Müdürü Muhammet Hanefi Akbulut Odamız 

Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a ziyaret gerçekleştirdi.  

Ziyarette Odamızın ve Kocaeli Büyükşehir Belediyesi çalışmaları ile ilgili görüş alışverişinde bulundu. 

 

YABANCI UYRUKLU ÜYELERE YÖNELİK ODA TANITIM VE 

BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 

 
 
İlimizde şirket açarak faaliyete başlayan yabancı yatırımcı yetkililerinin katıldığı toplantıda, Odamız 
Ekonomi Danışmanı Prof. Dr. Yusuf Bayraktutan, katılımlara Odamız üyesi olmanın ayrıcalıklarını ve 
üyelerimize sunduğumuz hizmetler ve birimlerle ilgili kapsamlı bilgiler aktardı. Sonrasında 
üyelerimizin soruları yanıtlandı, aynı zamanda bu yıl 6.nı gerçekleştireceğimiz Co-matching 2023 ile 
ilgili de Araştırma ve Dış Ticaret Servisi Şefi Oğuz Çağıl tarafından kapsamlı bir sunum gerçekleştirildi.  
 

 

 



 

 

İL İSTİHDAM VE MESLEKİ EĞİTİM KURULU  

TOPLANTISINA KATILIM SAĞLANDI  

 
İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Toplantısı, Vali Seddar Yavuz’un başkanlığında gerçekleştirildi.  
Valilik Karamürsel Alp Toplantı Salonu’nda gerçekleştirilen toplantıya; Vali Seddar Yavuz’un yanı sıra 
Vali Yardımcısı İsmail Gültekin, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi İnsan Kaynakları ve Eğitim Dairesi 
Başkanı Bayram Bayram, Kocaeli Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Elif Öğüt, Gebze Teknik 
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hasari Çelebi, Çalışma ve İş Kurumu Kocaeli İl Müdür V. 
Muhammet Açıkgöz, Kocaeli Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Kadir Durmuş  ile İl İstihdam 
ve Mesleki Eğitim Kurulu üyeleri ve Odamızı temsilen Genel Sekreter Yardımcısı Sezgin Özkarayel 
katılım sağladı. 
   
İlimize dair verileri kurul üyeleri ile paylaşan Kocaeli Valisi Seddar Yavuz: “Kocaeli Çalışma ve İş 
Kurumuna 2023 yılının ilk 6 aylık dönemde işletmelerden 64 Bin 476 kişilik açık iş alınmış ve bu alınan 
taleplere de 25 Bin 751 kişi işe yerleştirilmiştir. İş Kurumuna 2022 yılı haziran ayı sonu itibariyle kayıtlı 
olan işsiz sayısı 65 Bin 352 kişi iken 2023 yılı haziran ayı sonu itibariyle 53 Bin 197 kişiye düşmüştür. 
Ayrıca işini kaybedenlere yönelik olarak da işsizlik sigortası ödemelerimiz de devam etmektedir.  İş 
Kurumuna 2023 yılı Haziran ayı sonu itibariyle iş danışmanlığı sürecinde ki bireysel görüşme sayısı 36 
Bin 467 olarak gerçekleşmiştir. Ayrıca İş Kurumuna 2023 yılının ilk 6 aylık döneminde 289 kişiye iş 
arama becerileri eğitimi verilmiştir. İlimizde 2023 yılının ilk 6 aylık dönemde İş Kurumu tarafından 
yapılan incelemeler neticesinde 244 firma ile 132 yabancı uyruklu vatandaşa toplamda 13 Milyon 973 
Bin 723 TL tutarında idari para cezası uygulanmıştır. İl İstihdam ve Mesleki Eğitim kuruluna olumlu 
yönde katkıda bulunan tüm taraflara teşekkür ediyor, kurul çalışmalarının ilimiz ve tüm ilgililer için 
yararlı olmasını diliyorum.” İfadelerine yer verdi.  
  
İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Toplantısı, belirlenen gündem maddelerinin görüşülmesi, 
üyelerin kararlara ilişkin önerilerinin istişare edilmesi ve yılı içerisinde uygulanmak üzere alınan 
kararların onaylanması ile toplantı sonlandırıldı. 

  

 

 

 



 

 

TÜRKŞEKER UŞAK ŞEKER FABRİKASINDAN ÜYELERİMİZ 

İÇİN ŞEKER TEMİNİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

 
Faaliyet belgesinde tatlı imalatçısı 
ve/veya üretim konusunda şeker 
kullandığına dair ibare olan 
üyelerimiz ile kapasite raporunda 
imalat sürecinde şeker kullandığı 
görünen üyelerimizin Türkşeker 
Fabrikalarından Odamız aracılığı 
ile şeker alımı yapabilmeleri adına 
bir süredir çalışmalarımız devam 
etmekteydi. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un girişim ve telkinleri sonucu Fabrika Yönetimi ve 
Fabrika Ticari servisi ile yapmış olduğumuz ön görüşmelerin ardından talepte bulunan firmalarımızın 
ön kayıt işlemlerini tamamlayarak hak ediş miktarlarının tespit edilmesi işlemleri yürütüldü. Nuri 
Şeker Uşak Şeker fabrikasından randevu işlemlerinin de tamamlanmasının ardından, fabrikadan şeker 
temini süreci tamamlanarak teslimatları gerçekleştirildi. 
 

 
COĞRAFİ İŞARET TESCİL BELGELİ İZMİT SİMİDİ 

DENETİMİ 

 
İzmit simidi, üretim metodu ve burgulu dış görünüşü ile 
farklılaşarak yöremizle ünlenmiştir. İzmit simidinin 
üretim metodu, yörenin beşeri sermayesi ile kuşaklar 
boyu aktarılan kültürel bilgi birikimi ile yaşamını devam 
ettirmiştir. Bu yönüyle ürünün tüm üretim aşamalarının 
yörede gerçekleşmesi İzmit Simidini farklılaştırmış ve 
coğrafi işaret kazandırmıştır. 
 
Odamızın girişimleriyle, 13 Eylül 2019 tarihinde markası 
ve lezzeti artık coğrafi işaretle tescilli olan ve 16.09.2019 
tarih ve 61 sayılı Resmi Coğrafi İşaret ve Geleneksel Ürün 
Adı bülteninde yayımlanan İzmit Simidi’nin her yıl 
gerçekleştirilen denetimi bu yıl Ağustos ayında 
gerçekleştirilmiştir. 
 
8 firmaya gerçekleştirilen "İzmit Simidi Coğrafi İşaret Denetimi" Kocaeli Pastacılar Börekçiler, 
Yufkacılar, Çikolata, Şeker Dondurma İmalalatı Ve Ticareti Esnaf Ve Sanatkarları Odası yetkilisi 
Abdülselam Çağlın, Kocaeli İl Tarım Ve Orman Müdürlüğü Gıda Mühendisi Fatih Şahiner ve Odamız 
Araştırma ve Dış Ticaret Servisi Memurları Meryem Buse Sayın ve Alican Çağlar tarafından 
gerçekleştirildi. 



 

 

İKİNCİ EL MOTORLU KARA TAŞITLARI ALIM-SATIMA 

İLİŞKİN MESLEKİ YETERLİLİK SINAVI  

ODAMIZDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

 
Bilindiği üzere ikinci el motorlu kara taşıtı alımı satımı yapanlar veya bu sektöre yeni girecek olanlara 
yetki belgesi alma zorunluluğu ve buna bağlı olarak da Mesleki Yeterlilik Belgesi alma zorunluluğu 
getirilmişti. Buna istinaden Odamız üyelerinin talepleri doğrultusunda, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği tarafından tehlikeli ve çok tehlikeli işlerde sınav ve belgelendirme yapmak üzere kurulan 
Mesleki Yeterlilik ve Belgelendirme Merkezleri A.Ş, (MEYBEM A.Ş.) tarafından Odamız işbirliğinde 
sınavların gerçekleştirilmesine devam edilmektedir.  
 
Bu kapsamda Odamızda Motorlu Kara Taşıtları Alım Satım Yapan veya yapacak olanlara yönelik 
Mesleki Yeterlilik Belgesi sınavı 9 Ağustos 2023 tarihinde gerçekleştirildi. Mesleki yeterlilik 
belgelendirme sınavlarına yönelik çalışmalarımız hem motorlu kara taşıtları hem de taşınmaz ticareti 
için sürmektedir. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

Haziran ayında Odamızın Ticaret Sicil Servisi ve Mali İşler Servisi Sıramatik sayıları: 
 

 
 
 
 
 

 

 
 

Evrak Kayıt Birimi Faaliyetleri: 
 

 Temmuz ayında Odamızda 1.459 adet gelen evrak, 2.720 adet giden evrak kaydı yapılmıştır.  
 

 2022 yılı Temmuz ayında 303 adet gelen evrak işlemi yapılmış olup, gelen evrak sayısı 2023 yılı 
Temmuz ayı itibariyle bir önceki yılın aynı ayına göre % 381 oranında artış göstermiştir. 
 

 2022 yılı Temmuz ayında 577 adet giden evrak işlemi yapılmış olup, giden evrak sayısı 2023 yılı Haziran 
ayı itibariyle bir önceki yılın aynı ayına göre yaklaşık % 371 oranında artoş göstermiştir.  
 

 

Aidat ve Diğer Ödeme 303 

Belge ve Onaylar 649 

Mersis Danışma  70 

Şirket Kuruluşu   152 

Tescil ve Ön Kontrol 811 

İDARİ İŞLER SERVİSİ 

 

2023 HAZİRAN AYI SERVİS FAALİYETLERİ 

FAALİYETLERİ 
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Meslek Komite Faaliyetleri: 
 
 

 

- Haziran ayında 25 Meslek Komite toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantılarda 109 karar ve 4 teklif 

temenni Yönetim Kuruluna sunuldu. 

- Yönetim kurulunda görüşülen Komite kararlarına yönelik değerlendirmeler Komitelere bildirildi ve 

çalışmalar yapıldı. 

- (23. Meslek Komitesi) 12.07.2023 tarihinde; Sürücü Kursları Sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin 

katılımlarıyla gerçekleştirilen sektör toplantısı ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

- (22. Meslek Komitesi) 21.07.2023 tarihinde; Kandıra ilçesinde faaliyet gösteren 22. Meslek gurubu 

üyelerine ziyaret gerçekleştirdi. 

- (11. Meslek Komitesi) 25.07.2023 tarihinde; artan maliyetler ve SUT fiyatlarının yetersiz kalması 

sebebiyle Sağlık Sektöründe yaşanan olumsuzlukların giderilmesi amacıyla SGK, İŞKUR desteklerinin 

artırılması ve SUT fiyatlarının güncellenmesi adına gerekli düzenlemelerin yapılabilmesi için TOBB 

nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

- (1. Meslek Komitesi) 27.07.2023 tarihinde; taahhüt işi yapan müteahhitlerin son zamanlarda oluşan fiyat 

farklarından dolayı yaşamış oldukları sıkıntılar ve bu sıkıntıların giderilmesine yönelik çözüm önerileri ile 

ilgili TOBB nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

- (11. Meslek Komitesi) 27.07.2023 tarihinde; Özel Rehabilitasyon Merkezleri Eğitim Ücret Desteklerinin 

güncellenmesi adına gerekli düzenlemelerin yapılabilmesi için TOBB nezdinde girişimlerde bulunuldu. 
 

 

 Diğer Faaliyetler: 
 
 

 

- Personel performans değerlendirilmesine yönelik çalışmalar yürütüldü. 

- Salon tahsisi faaliyetleri yürütüldü. Şubat ayı içerisinde 3 kuruma Salon tahsisi gerçekleştirildi. 

- Özlük dosyası ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

- Yaz döneminde Odamızda staj eğitimi alan öğrencilerin iş programı yapıldı. 

- Odamız web sayfası üzerinden iletişim formu kanalı ile gelen soruların cevaplanması için ilgili 

servislere iletilerek; takibi gerçekleştirildi. 

- Web sayfamız üzerinden üyelerimizin taleplerini ve sorularını anında karşılayabileceğimiz ve cevap 

verebileceğimiz canlı destek uygulaması kapsamında çalışmalar yürütüldü. 

- Kocaeli Esnaf ve Sanatkârlar Odasında gerçekleştirilecek ; “Yeni Ekmek Fiyat Tarifesi Komisyon 

toplantısında” görev alacak temsilci talebi üzerine çalışmalar yürütüldü. 

- T.C. Türkiye İş Kurumu Genel Müdürlüğü, Kocaeli Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü; “İl İstihdam ve 

Mesleki Eğitim Kurulu 3. Olağan Toplantısında” görev alacak temsilci talebi üzerine çalışmalar yürütüldü. 

- T.C. Kocaeli Valiliği Kocaeli İl Emniyet Müdürlüğü’nün; “Özel Güvenlik Komisyon Toplantısında” görev 

alacak temsilci talebi üzerine çalışmalar yürütüldü. 

- 18 Temmuz Salı günü İl Milli Eğitim Müdürlüğü bünyesinde gerçekleştirilen METEK III Kalite Güvence 

Kurul Toplantısına katılım sağlandı. 

- Mahkemelerden gelen müzekkere yazılarına (85 adet) ve bilgi talebi (37 adet) ile ilgili yazılara istinaden 

çalışmalar yürütülerek cevap yazılar ilgili kurumlara gönderildi. 

- Bursa TSO ile gerçekleştirilecek Eş Meslek Komite toplantısına yönelik çalışmalar yürütüldü. 

- Haziran ayı içerisinde yeni kayıt olan 184 Odamız Üyesine kuruluş sms’i gönderildi. 



 

 

 
 
 

 

2023 yılı Temmuz ayı itibariyle, 181 firma ya da kuruluşun Odaya kayıt işlemi gerçekleştirilirken, 55 
firma ya da kuruluşun ise kayıt silme işlemi gerçekleştirilmiştir.  
 
 

Temmuz ayında kayıt yaptıran firma ya da kuruluşların; 109’u Limited Şirket, 13’ü Anonim Şirket, 21’i 
Şahıs Firması, 1’i Şahıs Şubesi, 19’u Limited Şirket Şubesi, 16’sı Anonim Şirket Şubesi ve 2’si 
Kooperatiflerdir. 
 
 

Temmuz ayı içerisinde kaydını sildiren firmaların ise; 24’ü Limited Şirket, 3’ü Anonim Şirket, 12’i Şahıs 
Firması, 7’si Limited Şirket Şubesi, 8’i Anonim Şirket Şubesi ve 1’i Kooperatiflerdir. 
 
 

 

 

2023 Haziran Ayı İtibariyle Açılıp Kapanan Şirket İstatistikleri  
(Oda Kaydı Verilerine İstinaden Şirketlere Göre Dağılım) 

 

Açılan Şirket Sayısı 
2022 

Temmuz 

2023 

Temmuz 
Kapanan Şirket Sayısı 

2022 

Temmuz 

2023 

Temmuz 

Şahıs Firması 13 21 Şahıs Firması 10 12 

Limited Şirket 71 109 Limited Şirket 19 24 

Limited Şirket Şubesi 15 19 Limited Şirket Şubesi 2 7 

Anonim Şirket 11 13 Anonim Şirket 5 3 

Anonim Şirket Şubesi 7 16 Anonim Şirket Şubesi 2 8 

Şahıs Şubesi 1 1 Şahıs Şubesi 1 - 

Banka Şubesi - - Banka Şubesi - - 

Kollektif Şirketler - - Kollektif Şirketler - - 

Kollektif Şirketler Şubesi - - 

Kollektif Şirketler  

Şubesi - - 

Kooperatifler 1 2 Kooperatifler - 1 

Komandit Şirketler - - Komandit Şirketler - - 

Vakıf İşleri ve Diğer - - Vakıf İşleri ve Diğer - - 

TOPLAM 119 181 TOPLAM 39 55 

 
2023 yılı Haziran ayı sonu itibariyle Oda Sicil Servisi tarafından; 1.306 adet Faaliyet Belgesi, 93 adet 
Oda Kayıt Sureti, 55 adet Sicil Tasdiknamesi, 5 adet Ortaklık Durum Belgesi, 1 adet Ortaklık Durum 
Belgesi (KİK), 4 adet Suret Tasdiki, 46 adet Firma Durum Belgesi, 3 adet Yetki Belgesi ve 77 adet İhale 
Yasaklılık Belgesi düzenlendi. 
 
Ay içinde Muhtelif Tescil İnceleme ve Tescil Adedi 486 olurken, servis tarafından 316 adet ilgili 
kurumlara bilgilendirme amaçlı yazı gönderildi. 
 
16 adet BAĞ-KUR formu onaylama işlemi gerçekleştirildi. 
 
Oda Sicil Servisi tarafından hazırlanan 7 Ağustos 2023 tarihli rapora göre, aynı tarih itibariyle Faal Üye 
sayısı 11.415, tasfiye halindeki üye sayısı ise 564 olarak gerçekleşti. 
 

SİCİL SERVİSİ 

 



 

 

 
 
 
 

 1 Muhtelif kuruluşun talep ettiği 2 kalem malzemenin fiyat araştırması yapılarak ilgililere bilgi verildi. 

 2023 yılı Temmuz ayı içerisinde İç Ticaret Servisince 9 adet yazışma yapıldı. 

 106.800,00 TL tutarında (KDV hariç) 2 adet fatura tasdik edildi. 

 1 adet Sigorta Acentesi Levha Kayıt işlemi gerçekleşti. 

 8 adet “K” türü yetki belgesi düzenlendi. 

 36 adet 5 yıllık süre uzatımı (yenileme) işlemi yapıldı. 

 211 adet araç ilavesi işlemi yapıldı. 

 5 adet araç düşümü işlemi yapıldı. 

 3 adet devir işlemi yapıldı. 

 2 adet dönüşüm işlemi yapıldı. 

 376 adet Sürücü ve 3 adet Şirket kartı olmak üzere 379 adet Sayısal Takograf Kartı başvuru işlemi 
onaylandı. 
 

 
 

 
 

 Kocaeli Kadın Girişimciler Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Murat Barış’a ziyaret 
gerçekleştirdi. 

 Sürücü Kursları Sektör Toplantısına katılım sağlanarak rapor tutuldu. 

 Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele Toplantısına katılım sağlandı. 

 TOBB İl KGK ve GGK seçimleri ile ilgili çalışmalara başlandı.  

 TOBB AKILLI KOBİ etkinliği için araştırma ve hazırlık çalışmaları yürütüldü.  

 Sorumlu Emlak Danışmanlığı Seviye 5 Sınavı gerçekleştirildi. 

 Üyelerimiz için Uşak Türkşeker fabrikasından şeker temini gerçekleştirildi.  

 Başkan Meclis konuşması ve Meclis sunumu hazırlandı. 

 Aylık Faaliyet Raporu hazırlandı. 

 WEB-MESAJ TAKİP SİSTEMİ takip edildi. 

 Anlaşmalı Kuruluşlar ve İndirimli Oteller protokol ve web sayfası takibi yapıldı. 

 İş Makinesi, Kapasite Raporu, Bilirkişi, Yerli Malı ve Fiili Tüketim Belgesi konularında bilgilendirmelere 
devam edildi. 

 Web duyuru, kanuni düzenlemeler vb. konularda bilgilendirmeler yapıldı. 

 İş Makinesi haczi ile ilgili çeşitli kurumlardan gelen yazılara cevap yazıları gönderildi. 

 Resmi Gazete günlük olarak takip edilerek servisteki sisteme işlendi. Kurumumuz ve üyelerimiz ile 
ilgili hususlar gözden geçirilerek, üyelerimizi ilgilendiren konular hakkında bilgilendirmeler yapıldı. 

 Vietnam Ülke Bilgi Notu hazırlandı. 

 İhracat Destek Ofisi kapsamında firmalara bilgilendirmeler yapıldı. 

 Konuşma metinleri hazırlandı. 
 
2023 Temmuz ayı itibariyle Odamız kanalıyla toplam (236.543.879TL ) 8.007.849 Euro değerinde 

ihracat gerçekleştirildi. Temmuz ayında yapılan ihracatın yüzde %39’u Yunanistan’a, %20’si 

Bulgaristan’a, 10’u İsrail’e, 8’i İtalya’ya ve %23’ü Diğer ülkelere yapıldı. 

İÇ TİCARET SERVİSİ 

 

 ARAŞTIRMA VE DIŞ TİCARET SERVİSİ 

 



 

 

2022 yılı Temmuz ayında Odamız 14.081.906 Euro değerinde ihracat gerçekleşirken, 2023 yılı 
Temmuz ayında 8.007.849 Euro değerinde ihracat gerçekleştirildi. 
 
Odamız aracılığıyla yapılan ihracatta, 2023 yılı Haziran ayına göre % 10 oranında düşüş görülmektedir. 
Odamız aracılığıyla yapılan ihracat 2023 yılı Haziran ayında 8.925.648 Euro olarak gerçekleşmişti. 
 

023 Yılı Şubat Ayı İtibariyle                                                                                              
Odamız Aracılığı ile Yapılan İhracatın                                      Aylar İtibariyle Odamız Aracılığıyla 
 Ülkelere Göre Dağılımı                                                                           Yapılan İhracatın Dağılımı 

  
 
 
Odamız aracılığı ile yapılan ihracatın dolaşım belgelerine göre dağılımına bakıldığında; 2023 Temmuz 
ayında MEDOS üzerinden, 150 adet A.TR Serbest Dolaşım Belgesi, 146 adet EUR.1 Dolaşım Belgesi, 4 
adet EUR.MED Dolaşım Belgesi, 162 adet Menşe Şahadetnamesi Belgesi ve 2 adet Menşe Belgesi 
(Malezya) onaylandığı görülmektedir. 
 
52 Adet İş Makinesi Tescili, 11 adet Kapasite Raporu Belgesi, 1 adet Ekspertiz Raporu, 27 adet Teknik 
Kontrol Raporu ve 1 adet Kapasite Muaf Yazısı tanzim edildi. 
 
Ay içerisinde üyelerimizin fuar, gezi, destekler ve teşvikler, Oda faaliyetleri, kanun ve yönetmelik 
değişiklikleri, toplantılar, seminerler gibi her türlü faaliyetten haberdar olabilmeleri amacıyla duyuru 
çalışmaları gerçekleştirildi. Temmuz ayı itibariyle yapılan duyurularda çeşitli kitle iletişim araçları 
kullanılmış olup, yapılan haber ve duyurular, web sayfamızın kullanılması ile üyelerimize duyuruldu. 
 
Teşekkür ederiz. 
Değerli görüş ve önerilerinizi lütfen bizimle paylaşınız. 
 
KOCAELİ TİCARET ODASI 
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Euro) 

Haz.22 4.457 Ock.23 5.719 

Tem.22 14.081 Şub.23 8.169 

Ağu.22 27.299 Mar.23 9.750 

Eyl.22 12.324 Nis.23 18.052 

Ekm.22 7.262 May.23 8.325 

Kas.22 10.142 Haz.23 8.925 

Ara.22 6.388 Tem.23 8.007 


